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Podzim
        Letos jde příroda z extrému do extrému. Již několik dní 
připomíná „podzimní vládu“ v plném proudu. Úrodu ze zahrádek, 
polí, luk pomalu ukládáme do sýpek. Zásoby na zimu si obstarávají i 
různí „zvířecí tvorové“, kteří chtějí přežít. Je krásné pozorovat jejich 
snažení. Vlaštovky a všichni ostatní, co nemají rádi zimu, nás již také 
opustili. Je „smutná“ zářijová neděle. Vítr si lehce pohrává se stále 
zelenými listy stromů a pomalu je očesává. Příroda je zahalena do 
šedého roucha, připomínajícího první zásilku sněhu. Z pošmourných 
mraků se často spouštějí stříbrné nitky či provázky, ale i ledové 
perličky dopadající tvrdě na zem. Jen na okamžik sem dolétnou zlaté 
paprsky sluníčka, aby rozehřály naše líčka. Pochmurnost, teplotní 
rozdíly, barevnost a babí léto, to všechno je podzim. Ale ten pravý nás 
teprve čeká, je tím největším a svým dílem nejdokonalejším malířem 
světa. A na ten se určitě těšíme všichni, tak ať se vydaří. 
                                                                                                                          Jan Pařízek,
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                                                                                                             žák 9. třídy

Slovo starostky:

Vážení spoluobčané, 
čas prázdnin a dovolených je za námi,  a 
za tím, co se v tu dobu v naší obci událo, se 
nyní dovolím ohlédnout: V průběhu 
uplynulých měsíců došlo k dokončení a 
předání díla opěrné pravobřežní zdi podél 
místní komunikace od hasičské zbrojnice 
k bývalé prádelně. Na tuto akci obec
získala část prostředků z darů 
Královéhradeckého kraje – z odboru 
regionálního rozvoje 200 000,- Kč a z odboru 
životního prostředí 300 000,- Kč. Práci 
dodavatelsky provedla královéhradecká společnost Sovis, s.r.o. Akce má 
ještě několik drobných stavebních nedodělků, okraj cesty bude dosypán 
recyklátem, pan Černý z nedalekého Ohnišova dokončuje výrobu zábradlí 
…
Dále se přes prázdniny povedlo provést část udržovacích prací na 
budovách školy, obec zakoupila lak na nátěr podlahy v tělocvičně, byla 
opravena, opálena a natřena zhruba polovina oken v přízemí budovy č.p. 
120. Práce precizně provedl pan Antonín Krivčík. Veškeré prostředky byly 
uvolněny z rozpočtu obce. Stále probíhá oprava ohradní zdi areálu 
hřbitova, na kterou obec získala část peněz (140 000,- Kč) z grantu 
Královéhradeckého kraje na obnovu a údržbu památek. Práce provádí 
perfektním způsobem v souladu se smlouvou o dílo pan Luděk Sedláček, 
v současné době dílo dokončuje pokládkou kamenných záklopů na 
opravenou zeď. Většina z Vás asi zaregistrovala tři zrestaurované drobné 
sakrální památky. První křížek, umístěný na křižovatce na Deštnou před č.p. 
26, kompletně zrestauroval pan Miroslav Kubala z Čánky. Tento křížek byl 
vážně poškozen jedním nezletilým místním mladíkem těsně před začátkem 
prázdnin. Mladý vandal však svou chybu nejen přiznal, ale i napravil. 
Vyčíslenou škodu jsme mu přepočítali na hodiny, které si pak zdarma 
odpracoval na „prázdninové brigádě“. I maminka nezletilého ocenila náš 
vstřícný, a domnívám se, velmi výchovný krok. Druhý křížek byl umístěn o 
kousek dál za mostem na loučce proti hasičské zbrojnici. Jedná se o 
památku původně umístěnou na Červeném kopci. Dvakrát byl tento 
křížek stržen a připraven v příkopu k odvezení neznámo kým a neznámo 
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kam … Křížek zachránila rodina Kloučkových a po opravě jej umístila na 
viditelném místě na obecní pozemek poblíž centra obce.
Třetí památkou je pomníček neznámému umrzlému ruskému vojákovi, 
který je obnoven v „Ruském údolí“. Pamětní desku nechal podle nalezené 
matrice vyrobit pan Milan Tuček. Obec připravila  informační tabulku 
s popisem památky a umístila ji vedle  mohyly. Práce byly zahájeny i na 
budování nového zdravotního střediska. V poptávkovém řízení si tuto práci 
vysoutěžila ze tří zúčastněných firem společnost Bravado, s.r.o. Práce 
budou v souladu se Smlouvou o dílo dokončeny letos. Prostředky získala 
obec jednak z POV Královéhradeckého kraje 400 000,- Kč a 500 000,- Kč 
máme naspořeno na termínovaném účtu (z prodeje jednoho bytu v č.p. 
238). Všichni se jistě těšíme, až v příštím roce budeme moci za službami 
našich smluvních lékařů do nových, příjemnějších bezbariérových prostor 
!!! Všechny bych ráda rovněž informovala i o probíhající jednoduché 
pozemkové úpravě. Úvodní jednání s Ministerstvem zemědělství –
Pozemkovým úřadem v Rychnově nad Kněžnou proběhlo v olešnickém 
kině dne 24.8.2007. Výsledkem úpravy bude „digitalizace“ pozemkového 
katastru – přesná identifikace pozemků ve správě Pozemkového fondu ČR, 
m.j. i pro jejich další prodej. V současné době probíhají geodetické práce. 
V naší obci je na základě VŘ provádí společnost Geospol, s.r.o. z Dobrušky. 
Součástí úprav je i přesné vymezení polohy, a poté i vybudování t.z.v. 
společných zařízení v terénu – přístupových cest (jak stávajících, tak 
navrhovaných), či např. retenčních rybníků (ochrana proti povodním). 
Proto se domnívám, že je třeba, abychom všichni bedlivě sledovali  kroky 
Pozemkového úřadu a poskytli mu svou součinnost. 25.8.2007 si byli 
zástupci naší obce převzít v podkrkonošské obci Havlovice jedno z pěti 
nejvýznamnějších ocenění v krajském kole soutěže „Vesnice roku 2007“ 
Naše obec získala bílou stuhu za činnost s dětmi a mládeží a k tomu milou 
pozornost 400 000,- Kč – snad první kapička na nové sportoviště ???
6.-9. září proběhlo ve Skiareálu Olešnice v Orlických horách MS v travním 
lyžování. I přes nepříznivé počasí si myslím, že vše  bylo organizačně velmi 
dobře zvládnuto a závodníci i návštěvníci byli velmi spokojeni. Poděkování 
zaslouží všichni organizátoři a samozřejmě sponzoři akce, bez nichž by 
nemohla proběhnout v těchto rozměrech. Velmi významným partnerem 
akce bylo Nové Město nad Metují, kde proběhlo slavnostní zahájení i 
vyhlášení výsledků v překrásných prostorách novoměstského zámku. 
Náchodská televize pro naši obec zpracovává DVD zachycující celý 
průběh MS. Obec prošla dne 12.9.2007 bez  výhrad auditem hospodaření.
Co se připravuje: 
Dlouhodobě řešíme problém s pozemky na vybudování multifunkčního 
sportoviště. Jako investiční záměry jsou zpracovány dvě lokality – rozšíření 
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areálu TJ Start a pozemky za býv. Sněžkou. Obě lokality jsou v souladu 
s územně plánovací dokumentací obce. Další postup závisí na  tempu 
jednání s majiteli pozemků.
Na listopad je vypsaný termín projednání Změny č. 1 ÚPSÚ, jejímž 
schválením se snad vyřeší problém „zabržděné“ výstavby v naší obci. 
Změna přišla obec na asi 350 000,- Kč. Část prostředků jsme získali 
z Královéhradeckého kraje, zčásti se podíleli i vlastníci pozemků, jejichž 
funkční využití se mění. Stavební povolení jsme získali na projekt výstavba 3 
bytů v přístavbě č.p. 14. Žádost o dotaci budeme podávat na MMR 
v lednu 2008. Současně s tím se připravuje přebudování objektu č.p. 103, 
kde by po přestavbě mělo vzniknout dalších 12 bytů. Na projekt nové 
kanalizace a ČOV v centrální části obce bylo vydáno územní rozhodnutí, 
v říjnu 2007 bychom chtěli podat žádost o grant na PD i vlastní realizaci 
stavby, která by měla proběhnout v roce 2008. Dále je připravován projekt 
školícího a informačního zařízení s ubytováním v č.p. 1, čímž by se snad 
vyřešil i tolik diskutovaný „Zámeček“. Byla podepsána smlouva o dílo na 
přípravu projektu „Rekultivace býv. skládky TDO v Kutlu“ pro podání 
žádosti o prostředky z EU. Termín podání – podzim 2007. Do fondů EU se 
zpracovávají i další žádosti. Hasiči se budou snažit za prostředky EU vyměnit 
strojový park a opravit zbrojnici. Hodit se bude i nová rolba určená 
zejména na úpravu a údržbu běžeckých tras. Rovněž by se měly opravit a 
rozšířit silnice na naší i polské straně, které, předpokládáme, budou po 
vstupu do Schenghenského prostoru více využívané. Pro t.z.v. Norské fondy 
se připravuje projekt rekonstrukce školy.
No a co závěrem: 
Práce a dobrých a užitečných nápadů je stále dost. Slibovat realizaci 
všech smělých plánů je scestné, ale pokusíme se, co nejvíce věcí 
zvládnout … 

                                                                                                                Mgr. Eva Skalická,
                                                                                                                           starostka

Stalo se :

Louky v Orlických horách zachraňují dobrovolníci
Louky v Orlických horách se snaží zachránit dobrovolní sekáči. Některé 
oblasti hor totiž po druhé světové válce zůstaly ležet ladem. Mokřadní louky 
zanikaly kvůli odvodňování, jiné proto, že se o ně nikdo nestaral. Zarostly 
dřevinami a invazními rostlinami, jako je bolševník či křídlatka, které původní 
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květenu vytlačily. „Louky v Orlických horách jezdíme kosit osmnáct let. 
Podařilo se nám zachránit již několik luk, ve dvou lokalitách dokonce vznikly 
rezervace,“ říká vedoucí Českého svazu ochránců přírody Jaro v Jaroměři 
David Číp. Ke zvlášť vzácným druhům  v okolí Olešnice v Orlických horách 
dnes patří vstavač širolistý, lilie zlatohlavá a cibulkonosná, horeček český, 
prha arnika, kýchavice bílá, vemeník dvoulistý či chrpa parukářka. Zbytky 
původních porostů přežívají v národních přírodních rezervacích Bukačka a 
Trčkov a v přírodních rezervacích Sedloňovský vrch, Pod Vrchmezí a Černý 
důl. Ačkoliv kosení někdy těžko dostupných terénů dá zabrat, zájemců je 
hodně. „Našich táborů se účastní 50 až 70 lidí. Vedle sečení luk dobrovolníci 
hloubí jezírka pro obojživelníky nebo poznávají rostliny a živočichy,“ říká Číp. 
Dobrovolníci se starají i od odklizení posečené trávy. Pokud by ji totiž nechali 
ležet na místě, hromadil by se tam hlavně dusík, který podporuje růst 
nežádoucích rostlin. I díky ochránců přírody se v současné době znovu 
objevují rostlinné druhy, u kterých se mělo zato, že už zcela vymizely. 
V květnu se Luboši Čepovi v rámci přípravy záchranného programu Agentury 
ochrany přírody a krajiny podařilo nalézt v historické lokalitě Orlických hor 
nepatrnou populaci rozchodníku huňatého. Ten je zařazen mezi kriticky 
ohrožené druhy české flóry. Ze všech historicky známých lokalit jich do 
současnosti zaniklo 97 procent. O prvním nálezu této rostliny v Orlických 
horách informoval v roce 1883 Ladislav Čelakovský. Botanici později v oblasti 
objevili pět lokalit výskytu rozchodníku. Z nich však postupně vymizel.

                                                                                   Jana Krejčová, MF Dnes 

  
V neděli 2. září 2007 se v areálu TJ Start Olešnice v Orlických horách po 
roční pauze uskutečnil další ročník „Atletického pětiboje“. V pěti 
atletických disciplínách (oštěp, koule, disk, výška a běh na 100 metrů) 
soutěžilo 16 sportovců, které přišlo povzbudit několik desítek diváků. 
Nejlepších výkonů hned v několika disciplínách dosáhl Jiří Nárovec – stovku 
zaběhl za 11,8 s, ve výškařském sektoru zdolal laťku ve výšce 165 cm a disk 
poslal do vzdálenosti 30,1 m. Stejného výkonu v disku dosáhl i další účastník 
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soutěže Karel Švanda. Nejdelší pokus v koulařském sektoru zaznamenal 
výkonem 9,65 m Jan Martinčík, v oštěpu pak kraloval Jan Ksandr, který své 
náčiní poslal do vzdálenosti 42,4 m.
Se součtem 2472 bodů celkem suverénně zvítězil Jiří Nárovec, druhé místo 
obsadil Karel Švanda, který získal 1950 bodů, na stupně vítězů je s 1917 
body  doprovodil třetí Jan Martinčík. Těsně pod stupni vítězů zůstal s 1876 
body Jiří Martinčík, na pátém místě se umístil nejlepší z olešnických atletů 
Jan Ksandr, který získal 1785 bodů. Těchto pět soutěžících převzalo od 
pořadatelů věcné ceny věnované pořádající TJ Start, Obecním úřadem 
v Olešnici a Pivovarem Náchod. Uznání samozřejmě zaslouží také všichni 

další závodníci, kteří na mety nejvyšší nedosáhli. Svými výkony však ukázali, 
že sportovní duch je jim vlastní. Nezbývá než doufat, že se i příští rok 
uskuteční další ročník této soutěže.
                                                                                                                            p*c
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Ve dnech 6. - 9. 9. se v Olešnici uskutečnila pro obec zcela mimořádně 
významná akce – MS v lyžování na trávě.

Akce probíhala pod záštitou prezidenta ČR Václava Klause ve Skiareálu Olešnice 
v Orlických horách. Slavnostní zahájení s průvodem proběhlo ve čtvrtek 6.9.2007 
od 19,00 hodin na Husově náměstí v Novém Městě nad Metují. Před tribunou 
nastoupily týmy sportovců z devíti států světa (vždy s označením státu a 
vlajkonošem) – Taiwan, Itálie, Švýcarsko, Německo, Slovensko, Írán, Japonsko, 
Rakousko a Česko. Po zdravicích přítomných členů čestného předsednictva 
závodů (Mgr. Bronislava Malijovská - starostka Nového Města n. Metují, Petr 
Kuřík-náměstek hejtmana a člen Rady Královéhradeckého kraje, Josef Ježek-
poslanec PS ČR, ing. Václava Domšová, senátorka PČR, Petr Pakosta, senátor PČR 
a Mgr. Eva Skalická - starostka Olešnice v Orlických horách)   bylo MS zahájeno 
znělkou, slavnostním projevem prezidenta FIS a českou hymnou. Potom se 
všichni závodníci a pozvaní hosté přesunuli do nádherných prostor
novoměstského zámku pana ing. Josefa Bartoně-Dobenína ke slavnostnímu 
losování prvních 15 mužů a 10 žen v každé z disciplín MS. Losovaly střídavě 
starostky Nového Města nad Metují a Olešnice v Orlických horách.
V pátek 7.9. 2007 se na svahu Skiareálu  jely dvě disciplíny MS : 10,15  h. SUPER 
G, 12,45 h. SUPERKOMBINACE – 1.  kolo. 16,00 h. SUPERKOMBINACE – 2.  
kolo. Po celou dobu probíhal doprovodný program – u mixážního pultu DJ 
Hamer, Freestyle Exhibice v minirampě – m.j. Petr Kraus – mistr světa 
v biketrialu, večer koncert Polyfonního sdružení v kostele sv. Maří Magdalény 
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v Olešnici a taneční zábava se skupinou Errori v areálu TJ Start. V sobotu 8. 9.
2007 :  10,15 h.  OBŘÍ SLALOM – 1. kolo.  14,00 h.  OBŘÍ SLALOM – 2. kolo. Ze 
sobotních doprovodných akcí jmenuji : Freestyle Exhibice v minirampě – m.j. 
Petr Kraus – mistr světa v biketrialu, DOLLY BUS BAND (blues rock), LAURA A 
JEJÍ TYGŘI od 16,00 hodin. Celý den jezdily ke svahu Skiareálu zdarma autobusy 
společnosti Orlobus, a.s., a to jeden z Náchoda přes polský Kociol a druhý 
z Nového Města nad Metují a Dobrušku, otevřený byl Utzův mechanický betlém i 
výstava papírových soch v olešnické škole, v Novém Městě probíhala Novoměstská 
setkání 2007. Od 20,00 probíhal na novoměstském zámku slavnostní večer 
spojený s dekorováním vítězů prvních tří disciplín spojený s rautem pro všechny 
závodníky, partnery a hosty MS. Za čestné předsednictvo MS vystoupil pan ing. 
Oldřich Vlasák, poslanec evropského parlamentu v Bruselu, medaile předávali 
zástupci FIS a senátoři PČR ing. Václava Domšová a Petr Pakosta. V neděli 9. 9.
2007: 10,15 h. SLALOM – 1. kolo. 13,30 h.  SLALOM  –    2. kolo. 
V rámci nedělních doprovodných akcí  jste mohli vidět: u mixážního pultu DJ 
Hamera, otevřený byl Utzův mechanický betlém i výstava papírových soch 
v olešnické škole, proběhlo po dvou vystoupeních mladších a starších mažoretek 
z Jaroměře. Dekorování vítězů poslední disciplíny MS proběhlo na svahu 
Skiareálu – medaile předávali jak zástupci FIS, zástupci obce Olešnice v Orlických 
horách i zástupci sponzorů MS. Co se týče české reprezentace v rámci MS –
naším nejúspěšnějším sportovcem byl obhájce titulu Jan Němec, který na MS 
získal 2x zlatou medaili (slalom, SK), 1x stříbro (obří slalom) a 1x bronz (SG), další 
naše bronzové medaile získali v superkombinaci Zuzana Gardavská a v GS Michal 
Mačát.  I Olešnice měla své zastoupení – nadějného místního borce Michaela 
Pohla, který si velmi dobře vedl v prvních dvou dnech MS, v prvním kole 
nedělního slalomu však bohužel na velmi obtížné trati vypadl.  Nejúspěšnější 
závodnicí vůbec byla 
Švýcarka Nadja Vogel, která 
zvítězila ve svých 17 letech 
suverénně ve všech 
disciplínách MS. Závodníci 
svah v Olešnici hodnotili jako 
technický, i přes nepřízeň 
počasí velmi dobře 
připravený, v horní pasáži 
poměrně prudký s obtížným 
přechodem do dolní 
pomalejší poloviny. Děkuji 
všem partnerům a 
sponzorům, kteří umožnili 
akci v tomto rozsahu
uspořádat. I přes celkem 
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nepříznivé počasí akci navštívilo  odhadem 
3 200 - 3 500 návštěvníků,  což Olešnice asi ještě nepamatuje ….  Mezi vzácnými 
hosty, se kterými jsem se potkala na svahu v Olešnici  byli např.: pan europoslanec 
ing. Oldřich Vlasák, senátoři ing. V. Domšová, P. Pakosta, wójt polské gminy 
Duszniki Zdroj, starosta německého města Hildenu, podpořit nás přišla i řada 
kolegů starostů okolních obcí a měst, … Snad byli v Olešnici spokojení a užili si 
mimořádný sportovní zážitek.                                                         Jan Němec, foto: R. Štulík

                                                                                                                     Mgr. Eva Skalická                                                  

Předání bílé stuhy
Zástupci 21 obcí 
z Královéhradeck
ého kraje, které 
se přihlásily do 
soutěže „Vesnice
roku 2007“,  
hostila obec 
Havlovice u 
Úpice. Tato 
malebná
podkrkonošská 
vesnice s 900 
obyvateli letos 
v soutěži zvítězila, 
a proto zde 
v sobotu 
25. srpna 2007 
proběhlo 
slavnostní 
předání diplomů a 
pěti čestných 
stuh pro nejlepší 
obce Královéhradeckého kraje. Po necelé hodině jízdy jsme se ocitli ve 
vítězné obci. Všechno nás tam udivovalo. Čistota, upravené prostředí ve
víceúčelovém areálu, ochotní a galantní pořadatelé i obsluhující personál. 
Za krásného slunečného počasí sedělo na lavičkách mnoho usměvavých 
návštěvníků. Slova se ujal a všechny pozdravil sympatický starosta vítězné 
obce, ing. Pavel Dvořáček, který mezi přítomnými uvítal hejtmana 
Královéhradeckého kraje, ing. Pavla Bradíka, náměstka hejtmana Helmuta 
Dohnálka, senátorku Václavu Domšovou, předsedu sdružení obcí pana 
Bezdíčka a mnohé další. Pak vystoupil s konečným vyhodnocením 
předseda hodnotící komise pan Antonín Novotný, starosta obce Podbřezí, 
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vítěze loňské soutěže. Minutou ticha uctili všichni přítomní památku 
tragicky zesnulého starosty obce Deštné v O.h., ing. Luboše Domši.  
Hejtman Pavel Bradík  poblahopřál všem zúčastněným obcím  a ocenil 
vítězství Havlovic, které budou reprezentovat náš kraj v celostátní soutěži.   
„V 13 ti leté historii soutěže „Vesnice roku“ bych ze srdce přála právě 
Havlovicím, aby také jednou v této soutěži vyhrál východočeský zástupce,“ 
podotkla ve svém vystoupení senátorka Václava Domšová. Rovněž 
Olešnice v Orl. h. byla mezi oceněnými, Bílá stuha za činnost a práci 
s mládeží  a 400 000,- Kč znamená pro naši obec  vynikající ocenění práce 
OZ, které zavazuje do budoucna. To je prostě bomba!
Starostka obce Mgr. Eva Skalická poděkovala za vysoké ocenění a pozvala 
všechny přítomné do Olešnice v O.h. na MS v travním lyžování. V bohatém 
kulturním programu vystoupil dechový orchestr ZUŠ Úpice a mažoretky, 
které sklidily zasloužený potlesk. Závěrečný raut ve společenském centru 
obce, elegantní vystupování personálu vůči hostům, dodržování jakosti 
pokrmů a nápojů, to vše vytvořilo ten nejlepší obrázek o kvalitě místních 
hostitelů.  Prohlídkou kronik a školy se loučíme s představiteli obce, přáteli 
a opouštíme tuto hezkou vesničku v Podkrkonoší. Za  obec Olešnice  v Orl. 
horách byli přítomni: starostka Mgr. Eva Skalická, místostarosta ing. Josef 
Světlík, předsedkyně sociálního výboru paní Helena Rudolfová, jednatel 
SDH pan Vít Klouček  a kronikář obce pan Zdeněk Bachura. Děkuji touto 
cestou OZ, že jsem se mohl této příjemné akce zúčastnit. V práci i v životě 
obce jsme se dokázali prosadit a to není málo, co myslíte?
                                                                                    Zdeněk Bachura, kronikář obce

Dovětek: Ze zpráv v tisku i sdělovacích prostředcích jsme se dozvěděli, 
že obec Havlovice zvítězila i v celostátním kole soutěže „Vesnice roku 
2007“ 

Varhanní koncert
V sobotu 6.10.2007 od 18.00 hod. 
se v olešnickém kostele sv. Máří 
Magdalény konal varhanní koncert.
Byl součástí 11. Orlicko - kladského 
varhanního festivalu, který je mimo 
jiné významnou přehlídkou varhan 
celého Euroregionu. Varhany 
v olešnickém kostele jsou vzácný 
nástroj z raného období  později 
slavné krnovské firmy Rieger.  
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Přítomní posluchači, bylo jich kolem 20, prožili nádhernou hodinu plnou 
mistrovských tónů, které z nástroje vyloudil Michal Novenko, hlavní 
iniciátor celého festivalu. Vyslechli jsme si Bachovy skladby  Fantasia in 
C a Fuga in C, Scarlattiho Sonatu in c, dále Canzonu in g Johanna
Kaspara Kerlla, pak následovalo 
7 skladeb Girolama Frescobaldiho, Offertorio Vincenza Panerai,  
Fantasie e moll a Pastorale C dur Jana Křtitele Kuchaře. Na závěr nabídl 
Michal Novenko  posluchačům vlastní improvizaci Ave Maria. Díky skvělé 
akustice, kterou náš kostel nabízí, odcházeli z koncertu všichni nadšeni 
a s pocitem, že zažili něco téměř nadpozemsky krásného. 

Zprávy z radnice :

Usnesení ze 6. schůze OZ,
která se uskutečnila dne 16.8.2007 
od 19,00 hodin v zasedací 
místnosti OÚ
Zastupitelstvo obce Olešnice 
v Orlických horách po projednání 
schvaluje:
1)Zveřejnit záměr prodeje a směny 
pozemků (viz zápis).
2)Přidělení dvou uvolněných 
obecních bytů dle návrhu 
místostarosty (viz zápis).
3)Přípravu projektů:
a)„Odkanalizování centrální části 
obce“.
b)„Oprava a modernizace budov ZŠ“.
c)„Rekultivace bývalé skládky TDO 
v Kutlu“.
d)„Vybudování cca 12 nových 
obecních bytů v č.p. 103“.
e)„Vybudování integrovaného 
školícího a informačního centra 
s ubytováním v č.p. 1“.
4)Záměr nové výstavby bytových 
domů a domů pro TB v lokalitě č. 11 
v souladu se schvalovanou Změnou 
č. 1 ÚPSÚ.
5)Podání žaloby na neznámého 
pachatele (anonym) pro křivé 
nařčení starostky obce.

Zastupitelstvo obce Olešnice 
v Orlických horách po projednání 
bere na vědomí:
1)Cenové nabídky tří firem, které 
mají zájem o realizaci zakázky obce 
„Olešnice v Orlických horách –
stavební úpravy objektu DSUB na 
zdravotní středisko“.
2)Podané žádosti obce na MMR 
(závody MS v lyžování na trávě) a KÚ 
KHK (dar pro školu).
3)Informace starostky obce (viz 
zápis).
4)Informace předsedů výborů.
5)Informace starostky obce o letos 
připravovaných, zahájených, 
rozpracovaných a předaných akcích 
Informace starostky o stálých 
dlužnících OÚ a možnostech dalšího 
postupu.  
Zastupitelstvo obce Olešnice 
v Orlických horách po projednání 
ukládá:
1)Starostce obce zjistit potřebné 
detaily nutné k výběru dodavatele 
stavby „Olešnice v Orlických horách 
– stavební úpravy objektu DSUB na 
zdravotní středisko“.
2)Předsedovi kontrolního výboru 
předložit zápisy o proběhlých 
kontrolách v katastru obce.
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Usnesení ze 7. schůze OZ konané 
dne 23.8.2007 od 18,00 hodin 
v zasedací místnosti OÚ
Zastupitelstvo obce Olešnice 
v Orlických horách po projednání 
schvaluje:
1)Výběr dodavatele stavby „Stavební 
úpravy objektu DSUB č.p. 14 na 
zdravotní středisko“ – společnost 

BRAVADO, s.r.o., Pohořská 658, 517 
73 Opočno.
2)Udělení výjimky z počtu žáků pro 
ZŠ a MŠ Olešnice v Orlických horách 
s tím, že nezbytně nutné nárokové 
prostředky budou  zajištěny z 
uspořených prostředků jak školy, tak 
obce.
Zastupitelstvo obce Olešnice 
v Orlických horách po projednání  
bere na vědomí:
1)Předání a přidělení bytů č. 15 a 16 
dle projednaného postupu.
2)Pozvání všech členů OZ na všechny 
akce související s MS v lyžování na 
trávě.
3)Pomoc členů OZ při organizaci 
závodů dle požadavků Skiareál.

4)Účast zástupců obce na 
slavnostním vyhlašování výsledků 
krajského kola soutěže „Vesnice 
roku 2007“.
Zastupitelstvo obce Olešnice 
v Orlických horách po projednání 
ukládá:
1)Starostce informovat všechny tři 
oslovené firmy o výsledku 
poptávkového řízení na dodavatele 
stavby „Stavební úpravy objektu 
DSUB č.p. 14 na zdravotní 
středisko“.
2)Starostce a místostarostovi 
připravit smlouvu o dílo s 
dodavatelem stavby „Stavební 
úpravy objektu DSUB č.p. 14 na 
zdravotní středisko“ a zajistit 
kvalitní stavební dozor.
3)Starostce a místostarostovi 
navštívit Azylový dům v HK a pokusit 
se zajistit slušnou rodinu s dětmi pro 
TB v obci (byt č. 15 v č.p. 14)
4)Předsedovi kontrolního výboru         
(L. Schejbal)  předat urychleně 
starostce obce    zápisy o letošní 
činnosti kontrolního výboru obce.  

Usnesení z 8. schůze OZ konané 
dne 4.10.2007 od 19,00 hodin
Zastupitelstvo obce Olešnice 
v Orlických horách po projednání 
schvaluje:
1)Nabídku I-Centra v Novém Městě 
nad Metují na vybudování I-Centra 
v Olešnici v Orlických horách.
2)Nabídku ing. L. Blažka na práci 
projektového manažera (kanalizace, 
ČOV) dle předložené nabídky.

3)Ujasnění dalšího postupu se 
společností Bravado, s.r.o. – viz 
zápis.
4)Přidělení bytů dle návrhu pana 
Světlíka
5)Zpřísnění dohledu nad neplatiči 
nájemného.
6)Postup při schvalování Změny č. 1 
ÚPSÚ Olešnice v Orlických horách.
7)Další postup vedoucí k realizaci 
projektových záměrů: Školící a IC 
s ubytováním,  Bytový dům č.p. 103.
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Zastupitelstvo obce Olešnice 
v Orlických horách po projednání 
neschvaluje:
1)Vybudovat na náklady obce 
kanalizační přípojku k objektu p. 
ing. Bartoše – viz zápis.
2)Pročistit na náklady obce příkopy u 
p. Sedláčkové.
Zastupitelstvo obce Olešnice 
v Orlických horách po projednání
bere na vědomí:
1)Hodnocení MS v lyžování na trávě a 
Dožínek 2007.
2)Další postup vedoucí k prodeji 
zamýšlených pozemků.
3)Přípravu dalšího čísla Olešnického 
zpravodaje.
4)Kulturní kalendář na zimu 2007-8.
5)Výsledek Auditu hospodaření a 
dalších kontrol OÚ – bez výhrad.
6)Změnu v zastupování soudního 
sporu o Utzův mechanický betlém.

Zastupitelstvo obce Olešnice 
v Orlických horách po projednání
ukládá:
1)Starostce požádat SÚS KHK o 
pročištění příkopů v intravilánu 
obce.
2)Starostce pokračovat v přípravě 
prodeje  doporučených pozemků.
3)Starostce pokračovat v přípravách 
na konečné schválení Změny č. 1 
ÚPSÚ.
4)Starostce pokračovat v přípravě 
projednaných projektových záměrů 
obce.
5)Všem zastupitelům navrhnout e-
mailem podněty a návrhy pro další 
řešení ve škole v souvislosti 
s vypsáním konkurzu na ředitele.
6)Paní Novotné a p. Světlíkovi 
poskytnout součinnost ve věci 
sociálně-právní ochrany dětí ze 
sledovaných rodin.

Vzpomínka :

Dne 23.11. 2007 jsme si 
připomněli 90. výročí narození 

naší drahé maminky
paní

Anny Čtvrtečkové
z Olešnice.

S láskou vzpomínají a nikdy 
nezapomenou děti s rodinami.
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Inzerce:

KOUPÍM POŠTOVNÍ ZNÁMKY, celé sbírky, větší množství i pozůstalost 
po sběrateli. Platím v hotovosti, nejvyšší možné ceny.
Informace na tel. : 724 229 292

Společenská kronika :

Životní jubilea :

V říjnu oslaví :
Lakatosová Irena, Olešnice v Orlických horách 23…………….…..50. narozeniny
Bachurová Jindřiška, Olešnice v Orlických horách 11…… …....55. narozeniny
Schonfeldová  Růžena, Olešnice v Orlických horách 14……. …..65. narozeniny

V listopadu oslaví :
Preclík Stanislav, Olešnice v Orlických horách 1……………..….….50. narozeniny
Nejedlý Vladimír, Olešnice v Orlických horách 111…………..….…55. narozeniny

Všem jubilantům přejeme pevné zdraví a ještě hodně spokojených let v naší obci.
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Vítáme do života:

Dne 9.9. 2007 se narodila  Julie Jiříčková, Olešnice v Orlických horách 6
Dne 23.9.2007 se narodil Matyáš Wojtowicz, Olešnice v Orlických horách 59

Šťastným rodičům blahopřejeme.

Rozloučili jsme se zesnulými :

Valoušková  Anna                       28.2.1926    Olešnice v Orlických horách 093
Smolová Emilie                          10.8.1923    Olešnice v Orlických horách 116

Čest jejich památce.

Kalendář kulturních akcí :

Říjen    2007  

6.10. v 18.00 h.
Orlicko-kladský varhanní festival                    
Obec Olešnice v Orl.h. 
Mgr. Eva  Skalická  724 186 807

Říjen
Výstava papírových soch vytvořených 
dětmi ze ŠD
Vzdělávací středisko Rychnov nad 
Kněžnou   
Mgr. Eva Bezstarosti 494 660 141

Listopad    2007 

Listopad 
Výstava papírových soch vytvořených 
dětmi ze ŠD
Vestibul Mě úřadu  Dobruška 

Prosinec   2007 

15.12.
Předvánoční setkání seniorů s dětmi    
(betlémy, koledy, ván. tradice a 
cukroví)
Obecní knihovna      
Mgr. Eva Bezstarosti    494 660 141
a  Markéta Stonjeková  494 666 161

19.12.       
Vánoční koncert pro veřejnost 
v prostorách ZŠ v Orlických horách         
ZŠ a MŠ Olešnice   
Mgr. Eva Bezstarosti 494 660 141

26.12.
Vánoční turnaj ve stolním   
tenisu
Areál TJ Start Olešnice v Orl.h    
Josef Sedláček    603 214 190

Mgr. Eva Bezstarosti  494 660 141
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Výstava fotografií Sáry Saudkové

„Mé lásky, mé hříchy“   22.9.- 31.10.2007

Galerie Pod  Žebrovkou na zámku Josefa Bartoňe – Dobenína, Nové Město n.M.

BOTANICKÉ A KNIŽNÍ ILUSTRACE JARMILY HALDOVÉ
29. 9. – 31. 10. 2007

Městská knihovna Dobruška

Osobnosti Olešnice v Orlických horách :

Kronikářka Jaroslava Lemfeldová

Paní Jaroslava Lemfeldová se narodila 2.ledna 1920 v Praze, v rodině 
Františka Turnovského. Během první světové 
války byl František Turnovský legionářem 
v Rusku, zde se aktivně zúčastnil bojů proti 
bolševikům. Pak vystudoval francouzskou 
vojenskou školu a  po krátké době se stal 
plukovníkem Československé armády a 
členem jejího generálního štábu (v rušných  
letech před okupací německými nacisty). Po 
r. 1948 byl degradován, pronásledován a 
musel se z Prahy vystěhovat. Odkoupil tudíž 
dům v Olešnici,  kde strávil zbytek života. 
Jelikož měl minimální důchod (390,-Kč), 
nějaký čas dojížděl do Dobrušky na stavbu.

Když v roce 1940 ukončila Jaroslava Lemfeldová gymnázium, chtěla 
studovat umělecky zaměřenou vysokou školu, ale kvůli uzavření 
vysokých škol nacisty to nebylo možné, proto nastoupila na střední 
keramickou školu.V září 1941 se provdala, aby zabránila totálnímu 
nasazení. Začala si přivydělávat malováním porcelánu. V roce 1943 se jí 
narodil syn Petr  a o dva roky později dcera Dagmar. V roce 1950 byla 
odsouzena na dva roky za neoznámení trestného činu manžela, její 
manžel na 15 let. Po propuštění z vězení se v prosinci 1952 přistěhovala 
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za svými dětmi a rodiči do Olešnice v Orl. horách. V roce 1960 se se 
svým manželem rozvedla. Přeci jen léta odloučení vykonala své. V roce 
1961 se provdala za Alberta Lemfelda. Paní Lemfeldová začala od roku 
1952 pracovat v n.p. Stavostroj v Novém Městě nad Metují, kde se 
vyučila soustružnicí. Dálkově vystudovala Vysokou školu pedagogickou 
v Hradci Králové. Učit však z politických důvodů nemohla. (Jeden vlivný 
olešnický komunista se vyjádřil v tom smyslu, že přeci žena z takovéto 
rodiny nemůže kazit svými postoji výchovu dětí k socialismu). Od r. 
1956 byla zaměstnána v LVD Velorex Olešnice v Orlických horách jako 
svářeč plamenem ( s p. F. Balcarem, V. Vejběrou, p. Hiklem a jinými).
Pro potíže se zrakem odešla pracovat do kanceláře v.d. Detecha Tis. 
V roce 1974 se vrátila zpět do v.d. Velorex Olešnice, kde pracovala až do 
důchodu. V důchodu byla zaměstnána v ČSAV Ústavu experimentální 
biofarmacie HK ve II. odd. Rzy jako asistentka prof. MUDr. V. 
Grossmanna. Tato pracovitá žena se rovněž aktivně zapojila do 
veřejného života v Olešnici, spoluzakládala ČSŽ, SČSP i ochotnický 
soubor Jirásek. V roce 1961 převzala olešnickou knihovnu od pana 
Josefa Kubína (knihovnu založil a vedl 38 let). Za pomoci  občanů 
dokázala vybudovat ve zpustlých prostorách bývalého renesančního 
zámečku, které do té doby sloužily jako sklad odpadu a uhlí, knihovnu a 
muzeum. Za svou práci knihovnice byla několikrát oceněna, v r.1980 
dokonce získala od ministra kultury státní vyznamenání za vybudování 
muzea a knihovny. Napsala Historii městečka Olešnice, sepsala Sbírku 
pověstí z Olešnice v Orl. horách, různé informační příručky o Olešnici, 
jednu dokonce německy. Shromáždila mnohé doklady dokumentující 
život prostých obyvatel Olešnice. V letech 1987 – 1997 vedla a psala 
obecní kroniku, kterou obohatila o tiskovou a fotografickou dokumentaci.
Také velmi intenzivně usilovala o zrestaurování Utzova mechanického 
betléma  a jeho vrácení zpět do Olešnice. V roce 1997 se z Olešnice 
odstěhovala k synu  Petrovi do Nového Města nad Metují,  začala se u ní 
projevovat počínající nemoc a citelně jí ubývaly síly. Ještě nějakou dobu 
do  Olešnice a knihovny dojížděla, ale postupně se její zdravotní stav 
zhoršoval. 
Zemřela 18. listopadu 2001. Byla to žena s obrovským pracovním 
nábojem, který jí vydržel až do vysokého věku. Veškerou svou energii a 
úsilí vložila do knihovny, kroniky a muzea. Za to, co pro obec vykonala, 
jí patří víc než upřímné poděkování.

                                                                                    Informace poskytli:
                                                                                Zd. Bachura st.
                                                                              Petr Dokládal
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Neznámý vojín
Napsal Josef Kubín
Bylo po novém roce 1920. Spousty sněhu ležely na Orlických horách a 
mrazivá vichřice burácela jindy zamlklou přírodou  nanášejíc nové a nové 
závěje v úžlabiny polí a lesů, činíc všechny cesty neschůdnými. Zima krutá, 
kdo opravdu nemusel ani ven nevycházel.. Za takové vánice člověk by ani 
psa nevyhnal. A přece, dvě postavy zahalené v dlouhé vojenské pláště, 
bořily se hlubokým sněhem a těžce bojovaly se zběsilou vánicí. Obaleni 
sněhem, omrzlí, unavení vysilujícím pochodem, jen pomalu se drali kupředu. 
Chůze stávala se utrpením. Vyhýbali se silnici, až na samotě u Šmoranců 
v horní Olešnici zabouchali na vrata, aby se poptali na další cestu. Potom 
se vlekli k lesu dál….. Večer téhož dne, kolem jedenácté, slyší švec 
Hartman v „Křovinách“ (Buschorfl) klepání na dveře. Byl ještě vzhůru, a 
tak svítil a pracoval, krátký den nastavoval nocí. Polekán dosti nerad 
otevřel. Dva neznámí muži, zasněžení, jakousi divnou, roztřesenou řečí 
žádali o nocleh či ptali se, kudy mají jít dál. Nerozuměl jim, a tak jen 
posunky jim cestu ukázal. Postavy zmizely v temnu noci. Za několik dní pak 
nalezla pohraniční stráž a dřevaři v tichém lesním údolí pod Vrchmezím
zmrzlého ruského vojáka. Ležel na kraji lesa při cestě a vyhaslé zaváté 
ohniště opodál nasvědčovalo, že tu ubožák hledal zotavení po namáhavém 
pochodu zasněženým lesem. Metrová polena, kterými bylo obloženo ohniště, 
byla jen částečně ohořelá, syrové dřevo špatně hořelo a vydalo málo ohně 
a žádoucího tepla. Voják, který prošel hrůzami války bez úhony, podlehl tu 
krutému příkazu přírody. Nedaleko, co by kamenem dohodil, stál krmelec 
s vonnou pící pro lesní zvěř. To přístřeší mu mohlo být záchranou, leč 
nelítostný osud nechal mladý, nadějný život zhynouti v zemi, kde voják 
hledal své útočiště. Snad utekl se svým kamarádem ze zajateckého tábora 
v rozvráceném, tehdy hladovějícím Německu, aby v naší vlasti nalezl druhý 
domov. Snad se chtěl protlouci až do své otčiny. Neznáme jeho jméno, 
nevíme, z kterých končin velké širé Rusy se dostal až k nám, leč podle 
obleku, řeči i pravoslavného křížku ze stříbra víme, že to byl slovanský 
bratr, jehož doma marně očekávají snad jeho rodiče či rodina. Proto : 
Budiž mu lehkou česká země!
Neznámý ruský  vojín je pohřben na hřbitově v Olešnici. Místní tělocvičná 
jednota Sokol upravila jeho zpustlý hrob, opatřila náhrobkem a místo 
nalezení vojína, označila pamětním kamenem. Je to z Olešnice půl hodina 



                                                                     
Olešnický zpravodaj  3/2007

- 19 -

krásným údolím v lese , zvaném Kohlgraben pod Vrchmezím. Dnes tomuto 
údolí říkáme Ruské údolí. Stanete-li někdy u rovu či kamene ruského vojáka 
vzpomeňte jej a všech těch bezpočetných obětí světové války, neznámých 
vojáků, kteří za práva národů i naši svobodu bojovali, trpěli a domů se 
nevrátili!    
  

Dne 31.8.2007 byla obnovena 
deska na pamětním kamenu v 
Ruském údolí. Stalo se tak 
zásluhou pana Milana Tučka, 
který podle nalezené matrice 
nechal vyrobit u pana Petra 
Kolářského (syn akad. sochaře 
Zd. Kolářského) desku novou.
     

Sbor dobrovolných 
hasičů
V červnu jsme napjatě čekali na příjezd 
hodnotící komise soutěže Vesnice roku. V 
hasičské zbojnici proběhly přípravy na 
prezentaci činnosti hasičů v obci, o kterou se 
postarala zejména ženská část sboru. 
Vlastního přivítání komise se zúčastnili  3 
členové, a jelikož návštěva proběhla 
v pracovní době,  tak si na tento den všichni 
museli vzít dovolenou. Komise velice kladně 

hodnotila sbor v širokém spektru jeho činností a zejména pak činnost 
s mládeží. Opět se nám potvrdilo, jak důležitá je osobní prezentace a 
osobní přístup ke všem členům komise. Tento přístup se nám vyplatil 
již při loňské návštěvě komise. Když jsme pak o něco déle zpracovali 
na činnost dětského kolektivu mladých hasičů pro letošní rok 2007 
tři projekty, tak z nich dva Krajský úřad Královehradeckého kraje 
podpořil dohromady částkou 50.000,- Kč. Děti tím pádem mohly 
jezdit na soutěže, aniž by museli jejich rodiče přispívat na stravu a 
dopravu, podařilo se vyměnit osvětlení kluboven, čímž se do 
budoucna sníží náklady na osvětlení o 25%, svépomocí bylo 
provedeno vymalování kluboven, výměna okna na chodbě, byl 
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zaplacen příspěvek na vytápění, zakoupeny nové ochranné přilby na 
požární sport a mnoho dalšího. Pří rozhovoru s členy komise jsme se 
také dozvěděli, že hlavním důvodem přidělení zmíněného grantu byl 
náš úspěch v loňském kole soutěže Vesnice roku (obec v roce 2006 
získala Diplom komise Za příkladnou činnost sboru dobrovolných 
hasičů v obci). Jsme velice rádi, že jsme v letošním roce nemalou 
měrou přispěli ve zmiňované soutěži k výsledku o poznání většímu, a 
to získání Bílé stuhy, kterou je oceněna jak morálně, tak hmotně 
obec, kde se spolky a volnočasová  sdružení věnují s velkým úsilím 
činnosti s mládeží. Konec prázdnin byl tradičně spojen s opékáním 
prasete pro všechny, kteří se jakýmkoliv způsobem podílí na činnosti 
sboru. Při této příležitosti proběhlo svépomocné vymalování garáže, 
odstranění starého osvětlení a osazení nových, méně energeticky 
náročných svítidel a každoroční úklid celého objektu hasičské 
zbrojnice. Sboru se také podařilo získat od Policie ČR vozidlo zn. 
Volkswagen Transporter. Vyřeší  se tak tíživá situace při přepravě dětí
na závody. Podle nového silničního zákona totiž končí výjimka pro 
převoz většího počtu osob hasičskými speciály. Tím pádem by byla 
doprava dětí na závody značně zkomplikována. V současné době 
probíhají na vozidle nutné opravy, které budou zakončeny novým 
lakem. Doufáme, že do poloviny měsíce října bude vše hotovo a na 
podzimní závody budeme moci  vyrazit již s „novým“ vozidlem. Výbor 
sboru se krom jiného bude v nejbližší době zabývat návrhem, na 
případné poskytnutí  finanční podpory na opravu podlahy tělocvičny v 
místní základní škole. Tělocvična je totiž na základě dlouhodobých 
dobrých vztahů využívána, obzvláště v zimních měsících, k fyzické 
přípravě oddílu mladých hasičů.
                                                                                                                              Vít Klouček

Mladí hasiči
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Na konci minulého školního roku jsme se s dětmi "rozloučili" 
šipkovanou, soutěžemi a opékačkou. Zájem dětí byl veliký a všechny 
si to moc užily. Jen maminkám jsme připravili víc práce, protože 
odpolední pobyt dětí v přírodě se neobešel bez maskovacího krytí 
(třeba borůvkami apod.) Po krátkém tréninku jsme prázdninové 
nicnedělání zakončili účastí na soutěži v Malšově Lhotě. Závodilo se v

požárním útoku a ve štafetě 
dvojic. V neúplném složení, ale se sportovním srdcem dosáhly děti 
výborných výsledků. V požárním útoku obsadily mladší děti 3. místo, 
ve štafetě dvojic 4. místo a celkově součtem časů velmi pěkné 3. 
místo. Starší děti předvedly 2. nejlepší útok a ve štafetě skončily na 
3. místě. Celkově také 3. místo. Přivezli jsme domů medaile, poháry, 
věcné ceny a marcipánové dorty "soptíky". Když se vše povede v obou 
věkových kategoriích, je to dvojnásobná radost. V září se děti sešly k 
přípravě na podzimní kolo "Plamene", tzn. branného závodu  požární 
všestrannosti. Na ten odjíždíme 13. října do Lukavice u Rychnova nad 
Kněžnou. Tady děti plní disciplíny, jako je střelba ze vzduchovky, 
uzlování, šplh na laně, zdravověda, topografické značky, značky has. 
prostředků, hasební prostředky, určování azimutu a orientaci mapy. K 
tomu běh na vzdálenost dle věkových kategorií. Jelikož nám průběžně 
odcházejí děti, které se už "nevejdou" do předepsaných věkových 
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kategorií, rádi uvítáme další zájemce o tento velmi netradiční, ale o to 
zajímavější sport. Scházíme se každý čtvrtek v 16 hodin v hasičárně.

Nově učí :
Mgr. Ludmila Flegrová
Jmenuji se Ludmila Flegrová. Narodila 
jsem se 21. 7. 1977 v Náchodě, trvalé 
bydliště mám v Novém Městě nad 
Metuji. Své studium jsem zahájila 
v roce 1992 na gymnáziu v Dobrušce. 
Po ukončení středoškolského studia 
jsem jeden rok pracovala jako 
učitelka - suplentka na ZŠ 
Komenského v Novém Městě nad 
Metují. Od roku 1997 jsem 
pokračovala ve studiu na 
Cyrilometodějské teologické fakultě 
Univerzity Palackého v Olomouci, kde jsem si zvolila pedagogický obor - český 
jazyk a literatura - křesťanská výchova. Studium jsem ukončila v roce 2001 
státní závěrečnou zkouškou. V rámci tohoto studia jsem absolvovala  čtyři 
semestry církevních dějin a tři semestry anglického jazyka, zakončené ústní 
zkouškou. Studiu angličtiny jsem se věnovala i na gymnáziu a byla mým 
maturitním předmětem. V loňském školním roce jsem  ji vyučovala na 1. i 2.st. 
ZŠ v Rychnově n. Kněž. a současně jsem se přihlásila do kurzu AJ pro pokročilé 
v rámci národního projektu Brána jazyků. Počínaje rokem 2001 jsem vyučovala 
na základních školách (v Jaroměři, Dobrušce, Rychnově n. Kněž. a nyní v Olešnici 
v O.h.). K mým zálibám patří četba beletrie, odborné a populárně naučné 
literatury zaměřené na historii, filmy, cyklistika, pěší turistika, cestování.

Karolína Bartošová



                                                                     
Olešnický zpravodaj  3/2007

- 23 -

Další novou paní učitelkou je Karolína Bartošová. Narodila se 9.12. 1981 v Hradci 
Králové. Vystudovala sportovní management ve Vysokém Mýtě. V budoucnu si 
hodlá doplnit pedagogické vzdělání. Od dětství se věnuje jízdě na skibobech. 
Získala 5 titulů mistryně světa, je několikanásobnou vicemistryní  světa, byla 
druhá v celkovém pořadí světového poháru. Umí dobře lyžovat, baví ji i 
snowboarding. Kromě zimních sportů ji zajímá plavání – má certifikát trenéra
plavání a vodních sportů. Učí tělesnou výchovu, přírodopis a němčinu.

Zájmová činnost Vedoucí Schůzky
Mladí hasiči Josef Klouček Čtvrtek 16.00 hodin

Klub Severka Zdeněk Bachura ml. Středa 16.00 hodin

Fotbalový kroužek Jaromír Novotný st.
Jan Ksandr st.

Středa od 16.00 h. mladší,
od 17. 00 h. starší

Stolní tenis Jan Ksandr st.
Jaromír Novotný st.

Pondělí od 16.00 h. mladší,
od 17.00 h.  starší

Myslivecký kroužek Josef Mach Střídavě úterý, středa v 15.30 h.

Jezdecká miniškolička Dita Pöschelová Pátek 14.00 h. – 16.00 h.

Ruční práce
Rádi bychom našim dětem nabídli i tento kroužek,
ale zatím nemáme nikoho, kdo by ho chtěl vést.

Pokud byste to chtěli zkusit právě Vy, na nic nečekejte
a kontaktuje nás - osobně, telefonicky nebo emailem.

Sponzorské dary ZŠ věnovali :

Michal Nejedlý: 5 000,-Kč
E.Bezstarosti: 1 000,-Kč 
J.Chudomský: 500,-Kč
MUDr.Richard Štulík: 2 000,-Kč
Táňa Bergová: 200,-Kč
Manželé Světlikovi: 2 000,-Kč 
Manželé Jiříčkovi: 1 000,-Kč 
Manželé Štětinovi: 2 000,- Kč
Manželé Lukáškovi: 500,-Kč
Eva a Roman Stojkovi: 500,- Kč

Zd. a Lidmila Martinkovi: 500,-Kč
Petr Čtvrtečka: 2 000,-Kč
Martin Trojan + Ing. Jarmila
Podubecká: 1 000,-Kč
Lenka Slaná: 300,-Kč
Hudební skupina TROP: 1 000,-Kč 
Paní Kroupová: 500,-Kč
ELTAX: 4 000,-Kč
Hasiči Olešnice: 1 000,-Kč
MUDr. Seidlová Zdenka: 2 300,- Kč

                                      
Všem sponzorům děkujeme.

Ubytování :
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Základní škola nabízí možnost velmi levného ubytování v prostorách 
budovy 2. stupně základní školy (v tělocvičně, ve třídách - s vlastními 

spacáky a karimatkami) nebo v zahradním domku. Kapacita až 50 osob.
Možnost stanování, kuchyňka, jídelna, sprchy.

Návštěva Hvězdárny a planetária 
v Hradci Králové

1. října 2007 v 7.00 hod. vyrazili žáci a učitelé místní základní školy na 
exkurzi do Hradce Králové. Naším cílem byla Hvězdárna a planetárium na 
Novém Hradci. Náplní připraveného programu byla Sluneční soustava. 

Po příjezdu  byly děti rozděleny do dvou skupin. 1.stupeň šel nejprve do 
planetária a zde sledoval simulaci hvězdné oblohy s pohyby nebeských 
těles. Žáci 2.stupně se přesunuli do promítacího sálu, kde zhlédli výukový 
program o Slunci a planetách. Pak se obě skupiny vyměnily. Děti si mohly 
prohlédnout rovněž velký dalekohled ve věži hvězdárny. Po skončení 
programu uvnitř objektu jsme vyrazili na Planetární stezku. Planetární stezka 
je model naší sluneční soustavy v měřítku 1 ku 1 miliardě. Tomuto měřítku  
odpovídají zároveň rozměry těles (modelů Slunce a planet) i vzdálenosti, 
které mezi nimi musíte ujít. Na každé zastávce najdete kuličku znázorňující 
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planetu a příslušnou  informační tabuli, na níž jsou uvedeny základní údaje 
a zajímavosti o dané planetě. Celková délka naučné stezky je 6,5 km. 
Stezku postavili v roce 2005 členové Astronomické společnosti v Hradci 
Králové a pracovníci Hvězdárny a planetária v HK. Pořad uvnitř budovy i 
následná asi 2,5 km dlouhá procházka po naučné stezce, doplněná 
výkladem zkušených pracovníků Hvězdárny, byly velmi zajímavé. Rovněž 
počasí  nám přálo, bohužel s námi byli i žáci, kterým exkurze připadala 
nudná a ti kazili celkově příjemný dojem ze zajímavé akce. Kdo však byl 
pozorný, získal mnoho nových zajímavých informací.

Turistické informace:

Vrchol Vrchmezí kdysi patřil k nejnavštěvovanějším místům na hlavním hřebeni. 
Byl vyhlášen zejména svým dalekým výhledem. V roce 1882 zde Heinrich 
Rübartsch, rodák z nedalekého Grunwaldu (polský Zielenec) za podpory 
Kladského horského spolku zřídil turistický hostinec. Vedle něj byla postavena 16 
metrů vysoká dřevěná vyhlídková věž. Hostinec i rozhledna byly hojně využívány, 
a to jak z německé, tak i české strany. Protože návštěvnost Vrchmezí stále rostla, v 
roce 1901 se Kladský spolek rozhodl nahradit chátrající dřevěnou věž kamennou 
rozhlednou. Náklady se však ukázaly příliš vysoké, a tak z plánu nakonec sešlo. 
Nová rozhledna byla tedy opět dřevěná, jen o několik metrů vyšší. Po požáru chaty 
roku 1946 se rozhledna rozpadla. Pod vrcholem se nachází přírodní rezervace Pod 
Vrchmezím - chráněná jedlobučina se smrkem a klenem. Roste zde řada vzácných 
bylin.
Hraniční přechod pro pěší, cyklisty a lyžaře :
 Vrchmezí – Orlica 1.4.- 30.9.  6-20hod., 1.10.- 31.3.   8-18hod.
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Drobné památky –
bohatství krajiny

Boží muka a křížky u cest, na horských stráních, 
monumentální chrámy, skvosty architektury, 
které v minulosti neprávem pro svůj 
náboženský původ často trpěly, poutní místa 
promyšleně vkomponovaná do krajiny, sochy 
světců vzbuzující pro svou monumentalitu a 
vypětí u unavených poutníků vzedmutí citů. 
Tyto všechny a řadu dalších duchovních projevů
v krajině Orlických hor a Podorlicka nám 
bohatou měrou odkázalo baroko. Jeho „umění „ 
reprezentuje bezprostřední spojení umění se 
životem lidí a jejich často nepokojným a 
bouřlivým osudem.
Poddaní neměli svůj život nikdy jednoduchý. 
Byl to život tvrdý, plný nejistot z toho, co bude. 
Dnes si laik historii může jen představovat jako 
romantické časy rytířů, či příjemné večery při 
svíčkách za vyhřátou pecí, realita je však drsná a 
krutá. Strach prostých lidí z toho jestli se urodí, 
jestli budou mít na daně vrchnosti a na desátky, 
jestli je netrestají vyšší síly, či naopak, jestli mají 
jejich požehnání, to vše je nepochybně po 
generace a po staletí trápilo. Tyto starosti a 
pocity se promítají i do stavitelství mnoha 
náboženských památek. Obzvlášť silně působily 
tyto pocity v krajině Orlických hor. V tvrdých  
horských podmínkách neměli zdejší němečtí 
obyvatelé vůbec jisté, co bude zítra. Obdělávání 
políček nebylo v tomto prostředí, kde zem je 
kamenitá a její úrodnost nižší než v rovinách, 
nejlehčí. A přitom, či právě proto, zde vzniká 
postupně řada kapliček, křížků a soch, božích 
muk, jsou zde zavěšovány obrazy svatých na 
prameny. Obyvatelé zdejší krajiny prosili o 
ochranu před nepřízní počasí, neblahých sil a 
dalších jevů, které číhaly v temných lesích.  Také o pomoc v těžkých chvílích. 
Pomocí poutních míst pak lidé hledali pomoc u světců a „zázračných“ vod. Víra 
lidem dodávala povzbuzení utkávat se se životem ve strmých stezkách jejich 
osudu.
                                                                              P. Bednář, sborník Panorama 15/2007
                                                                                                       (zkráceno)

Pozn. PANORAMA - Z přírody, historie a současnosti Orlických hor a podhůří. Adresa redakce:
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PANORAMA, Josef Kučera, 517 93 Dobré, mobil 732 367 979, e-mail: natura@dobruska.cz

Stránky z historie:

Historie domu č.p. 14/m

Na jihovýchodě olešnického náměstí stojí dnes bytový dům, jehož nová 
fasáda září do okolí. Tuto podobu dostal teprve nedávno, a proto bude 
zajímavé vrátit se do historie.

Na místě dnešního obytného domu stávalo původně dřevěné stavení 
s podloubím, které shořelo v r.1861 při mohutném požáru. Na  tomto 
místě postavil František Jirků kamennou přízemní budovu, později 
k ní přistavěl ještě jedno patro s 8 hotelovými pokoji. V přízemí byly 
hostinské místnosti, taneční sál, kuchyň a dva lokály. Dům měl pěknou 
omítku a na průčelí nápis „Gasthaus zum Feldmarschal Radetzky“
(Hostinec u polního maršála Radeckého). Za první republiky byl tento 
nápis odstraněn  a místo něho napsáno hotel „U Jirků“. Hotel byl 
hojně navštěvován, jezdili sem i lázenští hosté z Dušniků. Konaly se tu 
bály, zabíjačky, ochotníci hráli pěkná divadelní představení, nechyběl 
ani pěvecký sbor a dechový a smyčcový orchestr. Hoteliér František 
Jirků byl dobrým podnikatelem a v letech 1921-1928 také starostou 
Olešnice v Orlických horách. František Jirků v roce 1928 zemřel, hotel 
převzal Karel Jirků, ten se však v roce 1933 utopil a majitelkou hotelu 
se stala vdova po Karlu Jirků, paní Martha Jirků. Na konci války byl 
hotel dost zničený od Rusů. Na základě dekretu prezidenta č.108 byla 
Martha Jirků v r. 1945 odsunuta do Německa ( zemřela  v Hagen/ 
Westf  23. září 1991 ve věku nedožitých 94 let) a hotel zkonfiskován a 
předán do národní správy Adolfu Soumarovi z Jestřebí. Díky 
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vyhlášené kuchyni paní Soumarové jej hosté hojně navštěvovali. 
V prostorách hotelu bylo zřízeno první kino s plátnem na jevišti a 
promítací kabinou na sále. K zábavě sloužil i prostorný salónek 
s biliárem zbudovaný za výčepem. Hotel se využíval  pro všechny 
společenské akce v obci – divadla, plesy, estrády, schůze, filmová 
představení. Po 7 letech, 30. října 1952, pan Soumar odchází  a hotel  
přebírá pan Václav Michl z Prahy, kterému byl znárodněn šičský závod 
se 100 zaměstnanci. Pan Michl vedl hotel jako zaměstnanec LSD 
Jednota, protože však toto družstvo neinvestovalo do nutných oprav, 
objekt citelně chátral, nabízené služby se zhoršovaly  a v roce 1956 
přestal zcela fungovat. V objektu byla zřízena prozatimní kuchyně 
Státních statků, ale během krátké doby ji přestěhovali do vhodnějších 
prostor a budova zůstala opuštěna. Ještě na začátku šedesátých let  
zde  pořádaly společenské organizace obce zábavy, ale havarijní stav 
budovy  vedl  k jejímu uzavření. Protože MNV v  Olešnici v Orlických 
horách nesehnal prostředky na rekonstrukci celé budovy, převedl 
objekt na konci šedesátých let na ČSAV, obec tak přišla o jediný 
prostorný sál s jevištěm, kde by se mohly konat všechny kulturní akce. 
Tím se uzavřela jedna etapa kdysi krásného a honosného domu. Na 
konci šedesátých let se do přestavby bývalého hotelu pustila stavební 
firma z Náchoda, vedená stavebním technikem panem Vlčkem, a na 
jaře roku 1973 bylo v Olešnici otevřeno Oddělení chemické 
kancerogeneze Ústavu  experimentální  medicíny AV ČR. Zakladatel 
oddělení prof. Vlastimil Kusák byl zajímavou osobností, o jejímž životě 
je dobré dozvědět se trochu více. V průběhu 2. světové války jej jako 
studenta medicíny věznili v koncentračním táboře. Dostudovat mohl
teprve po válce, po otevření našich vysokých škol. Byl přesvědčeným 
komunistou, kterých nebylo v ČSAV mnoho. Pracoval 
v Otorhinolaryngologické laboratoři ČSAV v Praze. Po roce 1968 
stoupala jeho politická  a vědecká kariéra. Dosáhl hodnosti profesora, 
člena korespondenta ČSAV, ředitele Ústavu experimentální medicíny, 
který založil a funkce náměstka ministra zdravotnictví pro vědu a 
výzkum. Měl rovněž vysokou funkci v oboru zdravotnictví lidových 
milicí. Tato pozice mu umožnila založení ústavu a vybudování jeho 
oddělení  v Olešnici v Orlických horách. Přestože měl  prof. Kusák 
vysoké postavení, není známý případ, že by  je vůči  někomu zneužil, 
naopak pomohl řadě lidí i v Olešnici. Nově založený pražský ústav byl 
umístěn v nevyhovujících prostorách. Po roce 1968  bylo převedeno 
k ústavu pracoviště ÚTZCHT  ve Rzech, Novém Hrádku  a začala se 
rekonstruovat budova v Olešnici v O.h. Při přestavbě byla původní 
budova zvýšena o jedno patro, později na dvoře přistavěna přízemní 
budova pro chov pokusných zvířat a přízemní budova dílen a garáže. 
Na jihu pozemku byla  vlastní studna. Pořizovací cena objektu  na 
náměstí byla 10 – 12 mil. Kčs. V budově oddělení se pracovalo od roku 
1972, kolaudace proběhla na jaře roku 1973. Ústav měl v té době přes 
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30 zaměstnanců (včetně pracoviště na Rzech). Vedoucím laboratoře 
v Olešnici se stal  RNDr. Rudolf Štětina, který v roce 1975 odešel po 
aspiratuře z Prahy. Nejprve spolu s manželkou Věrou, rovněž 
pracovnicí ČSAV, bydleli v ústavním Okálu (postavený v roce 1973), 
později v nově zbudovaných bytovkách a na začátku roku 2002 
zakoupili v obci rodinný dům. Od svého vzniku byla laboratoř 
zaměřena na studium účinku a výskytu různých karcinogenních látek, 
analýzu mykotoxinů v potravinách s důrazem na karcinogenní 
mykotoxiny (produkty některých plísní). Skupině, kterou vedl ing. 
Drahomír Veselý, se podařilo prokázat, že výskyt mykotoxinů není 
problémem jenom v subtropických a tropických zemích, ale i u nás. 
V laboratoři vývojové toxikologie se bádalo a zkoumalo 25 let. 
Pracoval zde RNDr. František Hubálek CSc., ing. Doubravka Veselá, 
prof. MUDr. Vojtěch Grossmann, laborantky Miroslava Klimková, 
Marta Stojková, Ludmila Balcarová, Hana Machová a další. Správcem 
budovy byl pan Jaroslav Lizner, František Šorma a Josef Pohl, který 
působil i jako řidič. O opravy  se staral kolektiv údržbářů vedený 
Františkem Přibylem, Luďkem Sedláčkem, Pavlem Dohnanským, 
Aloisem Balcarem, Zdeňkem Ksandrem  a dalšími.   Zásadním 
problémem oddělení, který se nikdy nepodařilo odstranit, byl malý 
počet odborných pracovníků, a tím i nepříznivý poměr počtu 
pracovníků středních a pomocných. Oddělení se postupem času 
muselo přístrojově vybavovat, což  naráželo na tehdy platné limity a 
dlouhé časy dodávek. Přesto oddělení úspěšně fungovalo a bylo po 
stránce programu zajištěno. Na jaře roku 1984 zemřel prof. Kusák a 
ředitelem ústavu se stal přechodně prof. J. Elis, který fungoval do 
konce roku. V té době se již jednalo o převedení  oddělení v Olešnici a 
Rzech pod nově založený Ústav experimentální biofarmacie ČSAV 
v Hradci Králové.
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Ředitelem vzniklého ústavu se stal v roce 1985 děkan Farmaceutické 
fakulty UK prof. RNDr. Jaroslav Květina DrSc. Celková koncepce 
nevyhovovala předchozímu zaměření oddělení a v roce 1990 se 

olešnické pracoviště odtrhlo a vrátilo k Ústavu experimentální 
medicíny AV, kde byl ředitelem prof. MUDr. Richard Jelínek DrSc. Po 
roce 1989 se změnilo řízení vědy v AV ČR. Bylo možné se ucházet o 
granty. Vědeckým pracovníkům se podařilo získat dostatečně vysoké 
granty domácí, a dokonce velmi výhodné zahraniční. Mezí tím se 
v roce 1995 stal ředitelem ústavu prof. MUDr. Josef Syka DrSc. A v AV 
ČR začal proces zeštíhlování, prakticky rušení odloučených pracovišť.  
Přes funkční samostatnost a přísliby dalších grantů vyhlásil ředitel 
ústavu zrušení pracoviště v Olešnici v O. h.  ke dni 31. prosince 1997. 
Tím se bohužel uzavřela  významná kapitola života tohoto domu.
Přístroje, nástroje a důležité zařízení bývalé ČSAV se postupně odváží. 
Ještě po dalších 5 let budovu udržuje a v zimním období  topí pan 
František Přibyl (již jako důchodce). Na podzim roku  2002 je zvoleno 
nové zastupitelstvo,v jehož čele stojí poprvé žena , Mgr. Eva Skalická. 
OZ rozhodlo požádat o celý objekt bývalé ČSAV a zřídit zde bytové 
jednotky. V roce 2003 získala obec bezúplatným převodem od AV ČR  
zpátky do vlastnictví svůj původně historický majetek na náměstí. 
V roce 2004 začala s rekonstrukcí vamberecká stavební firma Vaspo, 
aby o rok později byly byty slavnostně zkolaudovány a předány 
nájemníkům. V tomto objektu vzniklo s pomocí 12 miliónové  dotace 
od Ministerstva pro místní  rozvoj 15 nových bytů. O byty byl obrovský 
zájem, nebylo ale možné vyhovět všem. V současné domě se v přízemí 
objektu buduje bezbariérové zdravotní  středisko, které by mělo být 
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hotové do konce roku 2007. Tímto zavíráme kapitoly z historie domu 
čp. 14/m a věříme,  že budoucnost domu přispěje k dalšímu rozvoji 
obce. 
Touto cestou děkujeme RNDr. Rudolfu Štětinovi a ing. Drahomíru 
Veselému (který bohužel v r.2005 tragicky zemřel) za cenné informace 
bez nichž by nebylo možné tento text  vytvořit.

                                                                                  Informace poskytl Zd. Bachura st.

Olešničtí fotbalisté již za sebou mají 9 kol podzimní části soutěže.  
Jejich výsledky jsou střídavé. Doma zatím hráli 4 zápasy a všechny 
vyhráli. Na soupeřově hřišti vyhráli pouze jednou a další 3 zápasy 
prohráli. Proti jarní části soutěže došlo trochu ke zkvalitnění výkonu, 
bohužel určitou slabinou družstva je obrana a lepší využití gólových šancí.
Rovněž mužstva stolního tenisu rozehrála svoji soutěž. V utkáních  
dostávají šanci i  dorostenci, kteří tak mohou získat cenné zkušenosti. 
Družstvo Olešnice A je zatím v RP 1  na 12. místě  ( ze 13),Olešnice B 
v RP 2 na 4. místě (ze 13)  a Olešnice C  v RP 3 na 10. místě ( z 12).
Fotbalový kroužek nepřerušil svoji činnost ani o prázdninách,  v současné 
době několik dětí přibylo (dokonce i děvčata).  Kroužek stolního tenisu 
začal pracovat na konci září.  
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Okresní přebor RK IV. Třídy 2007-2008, 9. kolo

Přejeme sportovcům hodně úspěchů v této sezóně a dětem, hodně 
vyhraných medailí na turnajích.

Osmisměrka. Dvě tajenky jsou umístěny v 5. a v 9. řádku, třetí 
tajenku získáte z nevyškrtaných písmen.

A N A T I T Á R A K

K O M E T A T O A I

I N Í L K E R T I L

N T K B M N A O R O

O A A O A T S R A G

R R L P D R

T I T E D N L E A A

K O D S O O O R R M

1. Lípa B 9 7 0 2 32 : 13 21

2. Čermná 8 7 0 1 21 : 5 21

3. Křovice 8 6 1 1 13 : 5 19

4. Kostelec B 8 6 0 2 18 : 8 18

5. Olešnice 8 5 0 3 22 : 21 15

6. Dobré B 8 3 0 5 12 : 23 9

7. Dobruška C 8 2 1 5 7 : 12 7

8. Černíkovice C 8 2 1 5 7 : 13 7

9. Vamberk B 8 1 3 4 11 : 21 6

10. Javornice B 8 1 1 6 6 : 14 4

11. Kost.Lhota B 9 1 1 7 10 : 24 4



                                                                     
Olešnický zpravodaj  3/2007

- 33 -

E O O L CH L N I A D

L U F A

E C A R E L E C K A

Klíčová slova: akcelerace, atto, alfa, clona, delta, elektronika, farad, 
karát, kilogram, kilometr, klín, kometa, litr, lupa, oblet, Ontario, plocha, 
podtlak, radar, rotor, sklon, schod, tesla, titan.
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           Přehled nápadu trestných činů a přestupků 
na teritoriu Obvodního oddělení Policie České republiky Dobruška

                                       v období od 1. ledna 2007  do 30. září  2007

                         Přehled dle jednotlivých městských a obecních úřadů

             PŘESTUPKYTRESTNÉ  ČINYúřad - obec
neznámýznámýcelkemneznámýznámýcelkem
pachatelpachatelpachatelpachatel

01313044BAČETÍN
112022BOHDAŠÍN
123347BYSTRÉ
1012225611DEŠTNÉ v O.h.
336123DOBRÉ
581391979672141DOBRUŠKA
033011DOBŘANY
000000CHLÍSTOV
112000JANOV
11213123KOUNOV
055224OHNIŠOV
1898412OLEŠNICE v O.h.
112202PODBŘEZÍ
4711235SEDLOŇOV
24621012SNĚŽNÉ
044213VAL

        V přehledu "Trestné činy" jsou zahrnuta i další prošetřovaná oznámení, která  byla po prošetření
ukončena jiným způsobem např. odložením dle § 159a/1) tr.ř. - nejedná se o   podezření ze spáchání
spáchání trestného činu, nebo byla odevzdána  dle  § 159a/1a,b) tr.řádu k projednání pro podezření ze
spáchání  přestupku  nebo  jiného  správního  deliktu příslušnému orgánu. Jde o případy, které nejsou
zahrnuty ve statistikách.
      V přehledu "PŘESTUPKY" jsou zahrnuty i přestupky, které byly řešeny v blokovém řízení.


